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Spørgsmål nr. 592 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for, hvilke erfaringer man har i Sve-
rige med screening af dømte for ADHD?”

Svar:

Som det fremgår af den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 591 fra Fol-

ketingets Retsudvalg (Alm. del) er der netop afsluttet et 4-årigt projekt i 

kriminalforsorgen i Danmark vedrørende screening af varetægtsfængslede 

for psykisk sygdom, herunder ADHD.

Direktoratet for Kriminalforsorgen følger med i status for den behandling 

for ADHD, der tilbydes indsatte i den svenske kriminalforsorg, jf. Justits-

ministeriets besvarelse af 2. oktober 2008 af spørgsmål nr. 1086 fra Folke-

tingets Retsudvalg om de svenske erfaringer med to projekter vedrørende 

behandling af indsatte med ADHD.

I tilknytning til opfølgningen på screeningsprojektet vil direktoratet endvi-

dere gøre sig bekendt med den aktuelle status for behandlingen i Sverige 

og de videnskabelige forskningsprojekter på dette område, herunder et 

forskningsprojekt i Anstalten Norrtälje. De svenske erfaringer vil således 

efter omstændighederne blive inddraget i planlægningen af det videre ar-

bejde på dette område. 

Direktoratet for Kriminalforsorgen har i øvrigt oplyst, at Dansk Psykiatrisk 

Selskab har nedsat et udvalg, der skal komme med retningslinjer vedrø-

rende sundhedsvæsenets behandling af personer, der diagnosticeres med 

ADHD. Det er forventningen, at disse retningslinjer kan hjælpe med at 

ensarte og styrke kvaliteten af udredningen og behandlingen i forhold til 

denne gruppe patienter. Udvalgsarbejdet forventes også at få indflydelse 

på den behandling, der skal tilbydes de indsatte i kriminalforsorgens insti-

tutioner.


